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     PROTOKÓŁ  Nr XIII/15 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 stycznia 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1305  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- 1Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – bibliotekarz M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Bronisław Malinowski – Kierownik Muzeum Regionalnego w Bobolicach,  

• Sandra Fir – Muzeum Regionalne w Bobolicach  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek 

Golas, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28.12.2015r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach za 2015 rok.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 
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1) zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

2) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących   fundusz 

sołecki w 2017 roku;  

3) zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów  i 

terminów płatności dla inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia inkaso;  

4) opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których Burmistrz Bobolic jest 

zarządcą;  

5) planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2016; 

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projekt 

uchwały zmieniający uchwałę  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2016 jako 6 projekt 

uchwały. 
 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

Radny Michał Andrzejak poprosił o  wniesienie wniosku dotyczącego dyskusji nad projektem 

uchwały w sprawie funduszu sołeckiego oraz uzyskaniu pewnych informacji od Pani 

Burmistrz lub Pani Skarbnik. Uzasadnieniem wniosku Pana radnego było nieszczegółowe, 

niedostateczne wyjaśnienia dotyczące funduszu sołeckiego. 

Pan Przewodniczący Marek Golas zaproponował by dyskusję przeprowadzić w trybunie 

obywatelskiej.  

Radny Michał Andrzejak odpowiedział, że wtedy dyskusja odbyłaby się po głosowaniu nad 

uchwałą.  

Wobec powyższego ustalono, że szczegółowe wyjaśnienia odbędą się przy omawianiu 

uchwały w sprawie funduszu sołeckiego.  

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 28 grudnia 2015 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół              

z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 grudnia 2015 roku był wyłożony 
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do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym 

na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował 

przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad. 2. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 28.12.2015 r.) 

• wnioski złożone do PROW „Modernizacja dróg gminnych”: 1) ul. Świerczewskiego -  

wartość wniosku około 424 tys. zł, dofinansowanie 63,63%, wkład własny gminy 

154,153,00 zł. Zadanie zostałoby zrealizowane do kwietnia 2018 roku; 2) Radwanki – 

nawierzchnia asfaltowa, kontynuacja odcinka, który pozbawiony jest asfaltu, wartość 

zadania 120 tys. zł, dofinansowanie 63,63%, wkład własny 43 600,00, środki zewnętrzne 

66 300,00 zł, zadanie zakończone do kwietnia 2018 roku;  

•  7.01.2016r. – spotkanie opłatkowe na zaproszenie ks. biskupa koszalińsko – 

kołobrzeskiego Edwarda Dajczaka, Pani Burmistrz uczestniczyła wspólnie                          

z Przewodniczącym Rady Miejskiej Markiem Golasem; 

• 11.01.2016r. godz. 18.00 – w Filharmonii Koszalińskiej odbyło się spotkanie noworoczne, 

na zaproszenie Prezydenta m. Koszalina Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu 

wspólnie z Sekretarzem Gminy Krzysztofem Dziadulem;   

• 12.01.2016r. – odbyło się spotkanie z Dyrektorem zakładu karnego w Starem Bornem 

Panem dyr. Gałanem na temat zasad współpracy w zakresie zatrudniania osadzonych do 

prac na rzecz samorządu. Nie będzie zatrudnień prac interwencyjnych do prac 

komunalnych, bazujemy na osadzonych; 

• 14.01.2016r. – odbyło się wspólne spotkanie radnych powiatowych z Burmistrzem przy 

współudziale przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach 

oraz 5 przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej. W spotkaniu uczestniczyli 

również Skarbnik Gminy, Sekretarz. Na spotkaniu podsumowano rok 2015 oraz Pani 

Burmistrz podziękowała za działania i starania, które miały miejsce w roku 2015. 

Rozmawiano także o planach na rok 2016, spotkanie te będą kontynuowane. Pani 

Burmistrz podziękowała również Kamilowi Jesionowskiemu i Jarosławowi 

Bączkowskiemu za skuteczność w pozyskaniu 10 tys. zł dotacji dla Muzeum 

Regionalnego w Bobolicach; 
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• 15.01.2016r. – Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w Centrum Biznesu                          

w Koszalinie w sprawie współpracy w 2016 roku z Gminą Bobolice w zakresie 

wspierania dalszego rozwoju przedsiębiorczości;  

• 15.01.2016r. – odbyło się spotkanie w Zarządzie Dróg Powiatowych z Dyrektorem 

Zwolińskim w zakresie utrzymania czystości i bezpieczeństwa na drogach powiatowych, 

które wchodzą w teren gminy. Spotkanie było okazja do rozważenia tematu dotyczącego 

inwestycji, które Zarząd planuje na terenie Gminy Bobolice. Po rozmowie z Dyrektorem 

Zwolińskim podjęte zostały decyzje o tym, że wykonana zostanie droga w kierunku 

Ujazd, zamiast planowanej drogi Gozd – Kurowo. W tym temacie będą jeszcze odbywały 

się  spotkania z Dyrektorem PZD, na które zostanie zaproszona radna z tego terenu; 

• Spotkanie z potencjalnym operatorem wyrażającym chęć utworzenia w Bobolicach 

przychodni zdrowia. Prace i działania Burmistrza w tej ważnej dla mieszkańców sprawie 

są cały czas kontynuowane. Ze swojej strony Pani Burmistrz robi wszystko co tylko jest 

możliwe, by druga – niezależną przychodnię lekarska utworzyć. Cały czas mam nadzieje, 

że te działania zakończą się sukcesem; 

• 19.01.2016r. – odbyło się spotkanie z sołtysami gm. Bobolice. Spotkanie dotyczyło              

różnych spraw z zakresu działań na terenach wiejskich, Kierownik MGOPS przekazała 

sprawy dotyczące opieki społecznej. Tematem spotkania był również fundusz sołecki, 

który poddawany jest pod dyskusję co roku. Przedstawiono jakimi zasadami rządzi się 

fundusz i podejmowana jest decyzja przez sołtysów o przystąpieniu bądź nie do funduszu. 

Decyzja sołtysów jest taka, że w 2017 roku nie przystępujemy do funduszu; 

• 20.01.2016r. – Pani Burmistrz wspólnie z Panią Wiceburmistrz uczestniczyła w spotkaniu 

zorganizowanym w Politechnice Koszalińskiej nt. „Środkowopomorskie – szansa na 

lepszy rozwój”. Jest to temat, który „żyje” ponieważ są prowadzone działania przez 

przeciwników jak i zwolenników utworzenia tego województwa; 

• Do 20.01.2016r. do godz. 15.00 był wyznaczony termin składania ofert w konkursie na 

dyrektora MGOK. Wpłynęły 4 oferty, z tego 3 odpadły ze względów formalnych, nie 

spełniały wymogów które były zawarte w ogłoszeniu o naborze. Do drugiego etapu czyli 

rozmowy z kandydatem zakwalifikowała się jedna osoba. Rozmowa została zaplanowana 

na dzień 29.01.2016r.; 

• Odbyła się Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, akcja zorganizowana przez MGOK, 

zebrane środki to około 12 tys. zł; 

• Od 1.02.2016r. zaczynają się ferie zimowe, będą trwały do 12.02.2016r. Został 

przygotowany program ferii, na terenach wiejskich organizować będą świetlice wiejskie. 
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Wszelkie informacje są dostępne na stronach internetowych Urzędu Miejskiego i MGOK-

u;  

• 22.01.2016r. miał miejsce wyjazd Kierownika Muzeum Regionalnego w Bobolicach Pana 

Bronisława Malinowskiego, Pani Wiceburmistrz Grażyny Wiater oraz głównej księgowej 

MGOK Joanny Kordek do Muzeum Regionalnego w Człuchowie. Muzeum                            

w Człuchowie w tym roku obchodzi 40-lecie istnienia. Dobrze, że Kierownik muzeum 

dba o utrzymanie kontaktów, wymiany doświadczeń i współpracę z innymi muzeami. 

Trzeba tę formę kontaktów utrzymywać i dziękuję Kierownikowi za to, że widzi taką 

potrzebę; 

• 25.01.2016r. – odbyło się spotkanie z wicemarszałkiem województwa w sprawie 

inwestycji na drogach wojewódzkich w gm. Bobolice, co zaowocowało spotkaniem                  

w dniu 27.01.2016r. z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie                          

i uzgodnieniami w zakresie: dokończenia chodnika w Drzewianach w 2016 roku, chodnik 

ul. Mickiewicza 600 m w 2017 roku, ul. Polanowska – chodnik do realizacji w 2018 roku, 

w 2016 roku będzie remont nawierzchni asfaltowej drogi Drzewiany – Stare Borne – 

Górawino.  

Na spotkaniu rozmawiano także o drodze Dobrociechy do skrzyżowania z drogą DK11, 

odcinek o długości 5,6 km, obecnie jest opracowywany projekt budowlany na 

przebudowę całego odcinka tej drogi. Projekt pozwolenia na budowę po wszystkich 

uzgodnieniach powinien być ukończony do sierpnia 2016 roku. Obecnie trwają 

poszukiwania finansów na realizację tego zadania, wstępny koszt to około 6 mln zł. Pani 

Burmistrz dodała, że jest jeszcze jedna rzecz, która może pomieszać plany na chwilę 

obecną nie wiadomo czy będzie realizacja budowy S11 na odcinku od Koszalina do 

Bobolic. Parlamentarzyści walczą o to by ten odcinek włączyć do budżetu państwa na rok 

2016, koszt około 300 mln zł. Pani Burmistrz jest po osobistej rozmowie z Panem 

Gawłowski, który ten temat pilotuje, walczy by temat zrealizować, posłowie PO wnieśli 

by włączyć tę inwestycję jako poprawkę do budżetu. I jeżeli faktycznie w budżecie 

państwa znalazłoby się 300 mln zł i ruszyłaby budowa tej drogi to będzie trzeba poczekać 

na remont drogi wojewódzkiej Dobrociechy do skrzyżowania DK11 do ukończenia S11, 

ponieważ cały ruch odbywałby się przez drogę na Dobrociechy. Nikt nie wyda 6 mln po 

to, by za dwa lata ponownie remontować tę drogę. Za około 2 miesiące będzie wiadomo 

czy ten odcinek Koszalin- Bobolice będzie realizowany;  

• Systematyczna praca w zakresie ZIT  - zwłaszcza szukania pomysłów, uzasadnień, 

umożliwiającym gm. Bobolice włączenie do Strategii ZIT zadania inwestycyjnego 

budowa drogi powiatowej Świelino – Dargiń – Wilczogóra – Grzybnica.  
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• Dalsze działania w zakresie działania Strefy Ekonomicznej – temat pilotowany; 

• 9 lutego 2016 roku w Gminie Bobolice przy hali widowiskowo-sportowej odbędą się 

kolejne bezpłatne badania mammograficzne;  

• W dniu dzisiejszym Pani Burmistrz miała spotkanie z Dyrektorem Fabryki Szycia 

kombinezonów, kurtek, kamizelek z Wietrzna. W spotkaniu uczestniczył również 

Kierownik PUP w Bobolicach. Pan Dyrektor poinformował, że fabryka potrzebuje 

szwaczek do szycia na bazie Wietrzna. Zagwarantowany jest dojazd, częściowo odpłatny 

100 zł miesięcznie. Pani Burmistrz poinformowała, że zostanie zorganizowana giełda 

pracy i zostaną wybrane osoby, które kwalifikowałyby się do tej pracy. Muszą to być 

osoby, które chcą pracować, a nie, że nakazuje to Urząd Pracy. Od zaraz byłby do 

przyjęcia 3-4 osoby, wiek nie ma znaczenia, osoby nie muszą mieć kwalifikacji, 

wystarczą chęci. Osoby chętne muszą zgłosić się do Pana Andrzeja Kaczanowicza. Pani 

Burmistrz poprosiła o przekazanie tych informacji wśród swoich środowisk.  

 
Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach za 

2015 rok.  

 

Sprawozdanie w formie prezentacji przedstawił Pan Bronisław Malinowski Kierownik 

Muzeum Regionalnego w Bobolicach. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przed ogłoszeniem przerwy Przewodniczący Rady poprosił o podejście radnego Zdzisława 

Kurtę. Przewodniczący odczytał podziękowania dla Pana radnego Prezesa Koła Miejskiego 

Ligi Obrony Kraju w Bobolicach. Podziękowania stanowią załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15-sto minutową przerwę. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów             

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że z projektu uchwały wynika, że dochody Straży 

Miejskiej zwiększono o 110 000 tys. zł, czyli 500 000 tys. zł (z budżetu na 2016 rok) plus  

110 000 tys. zł, które były zaplanowane ? Jeżeli tak, to w jaki sposób jest to realne ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że do 31 grudnia 2015 roku Straż Miejska miała 

możliwość wystawiania mandatów.  

Pani Burmistrz powiedziała, że robimy wszystko, żeby ściągnąć zapłaty za wykroczenia. Jest 

to realne i Gmina ma prawo ponieważ wszystkie sprawy, które były wszczęte do końca 

grudnia 2015 będą kończone dopóki środki nie zostaną ściągnięte. Kwota ta jest przeliczona 

pod konkretne mandaty w wysokości, o które wnioskujemy w budżecie do wprowadzenia.   

Pan radny zapytał, że jeżeli kierowcy nie zgodzą się na mandat to co wówczas, Straż Miejska 

nie ma uprawnień oskarżyciela publicznego ? 

Pani Skarbnik powiedziała, że komornik ściąga te należności ponieważ tytuły wykonawcze 

wysyłane są do komornika.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  
 

2) w sprawie nie wyrażenia zgodna wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki w 2017 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

Projekt niniejszej uchwały wynika z obowiązku ustawowego w zakresie decyzji organu 

stanowiącego „o utworzeniu” bądź „nie” funduszu sołeckiego w świetle ustawy o funduszu 

sołeckim. W styczniu 2016 roku odbyło się spotkanie z sołtysami, gdzie został poddany pod 

głosowanie temat utworzenia w gminie Bobolice funduszu sołeckiego w 2017 roku. Według 

wyników głosowania - większością głosów sołtysów uznano, że nie należy tworzyć 

przedmiotowego funduszu na 2017 rok. 15 sołtysów opowiedziało się za nietworzeniem 

funduszu, 2 wstrzymało się od głosu. Na spotkaniu przedstawiono sołtysom również działania 

jakie realizuje Burmistrz na terenach wiejskich 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Michał Andrzejak powiedział, że przeczytał ustawę i jasno wynika, że pieniądze na 

fundusz sołecki są znacznie większe niż te które są w chwili obecnej przeznaczane                       

(13 zł/mieszkańca). Pan radny zapytał jakie są to środki i jak by to wyglądało kwotowo na 

wszystkie sołectwa w gminie. Radny uważa, że niektórym sołectwom umożliwiłoby się 

większy rozwój, ponieważ ze względu na mniejszą ilość mieszkańców nie biorą udziału, czy 

też nie wygrywają budżetów obywatelskich. Pan radny zwróciła się z prośbą, aby                            

w przyszłym roku spotkania dotyczące funduszu sołeckiego odbyły się z udziałem radnych, 

szczególnie radnych z terenów wiejskich. 

Pani skarbnik Beata Sempołowicz powiedziała, że jednym z argumentów dla których 

wspólnie z sołtysami zapadła decyzja, że jednak nie wchodzimy w fundusz sołecki są właśnie 

środki finansowe, które wydawane zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim                                  

w naszej Gminie jest to około 200 tys. zł. W 2016 roku kwota na fundusz sołecki z odpisu na 

1 mieszkańca wynosi 13 zł. Stawka jest co roku podwyższana zgodnie z ustaleniami sołtysów 

z Panią Burmistrz tzn. nie wchodzimy w fundusz sołecki, ale co roku kwota jest podwyższana 

o 1 zł. Inicjatywą ustawy o funduszu sołeckim jest integracja społeczności lokalnej, czyli 

inicjatywę mają podjąć mieszkańcy. Na dzień dzisiejszy gminy nie stać by tworzyć fundusz 

sołecki. Prowadzone są inne działania, które mogą służyć społeczeństwu na terenach 

wiejskich. To, że nie ma funduszu sołeckiego to nie oznacza, że zapomina się o terenach 

wiejskich. Sołtysi na zebraniu podjęli decyzję, że jednak jeszcze w 2017 roku nie tworzymy 

funduszu sołeckiego.  

Pan radny podkreślił ponownie, by w przyszłym roku szerzej przedyskutować                                    

z sołtysami sprawę funduszu.  

Pani Skarbnik powiedziała, że będziemy pamiętać o tym by na takie spotkanie zaprosić 

radnych.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że osobiście uważa, że to sołtysi powinni 

mieć decydujący głos w temacie czy chcą fundusz sołecki realizować czy nie. Z całym 

szacunkiem do radnych Pani Burmistrz uważa, że sołtysi będą odpowiadać za to co będą 

robić. Dlatego też rozmowy, które były dotychczas dotyczyły bezpośrednio sołtysów. Pani 

Burmistrz dodała, że oczywiście radni będą zapraszani. 

Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne powiedziała, że decyzję                       

o podjęciu funduszu sołeckiego sołtysi podejmują na zebraniu z Burmistrzem. Uważa, że 

takie rzeczy, sołtysi ze swoja rada sołecką ustalają na miejscu, a do urzędu przychodzą                    

z gotowym pomysłem. 

Pan Tomasz Lisowski sołtys sołectwa Świelino powiedział, że wniosek o tworzeniu funduszu 

został odrzucony i na ten temat nie ma co już dyskutować, decyzja zapadła demokratycznie.   
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Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie 

„wstrzymuj ącym się”.  

 

3) w sprawie zarządzania poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i terminów płatności dla inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

4) w sprawie opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, dla których 

Burmistrz Bobolic jest zarządcą.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Podjęcie uchwały ma na celu zmianę stawek opłat za zajęcie pasa drogowego na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochrony dróg. 

Na podstawie art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych 

zarządca drogi jest upoważniony do wydawania zezwoleń na zajęcie pasa drogowego na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochrony dróg. Stawki za 

zajęcie pasa drogowego zgodnie z art. 40 ust. 8 ww. ustawy określa rada miejska w drodze 

uchwały. Obecnie obowiązujące stawki za zajęcie pasa drogowego zostały określone w 2008 

roku uchwałą Rady Miejskiej w Bobolicach nr XXV/229/08 z dnia 29 grudnia i do tej pory 

nie ulegały zmianie.   

Zaproponowane zmiany stawek są wynikiem dotychczasowych doświadczeń zarządcy 

dróg gminnych w zakresie przywracania pasa drogowego do prawidłowego stanu 

technicznego po zakończonych robotach budowlanych przez wykonawców. Zmiany stawek 

wprowadzono: 

− w §2 ust. 3 pkt. „a” w zakresie opłat za zajecie pasa drogowego w celu prowadzenia 

robót budowlanych w chodniku: z 3,00 zł/m2 na 7,00 zł/m2;  

− w §3 ust. 1 pkt. „a” w zakresie opłat za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym w 

jezdni  

z 80,00 zł/m2 na 100,00 zł/m2. 
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Zakłada się, że wpływy do budżetu Gminy w związku ze zmianą stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego zostaną zwiększone w stosunku do dotychczasowego poziomu. 

Uzyskanie wyższych wpływów z tytułu pobieranych opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych podyktowane jest rosnącymi kosztami bieżącego utrzymania dróg. 

W związku z powyższym zasadnym jest podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Zdzisław Kurta zapytał czy za reklamę, która jest na torze wąskotorowym za 

restauracją „u Kawalca”, jest pobierana opłata ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że odpowiedź zostanie 

udzielona na piśmie.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

5) w sprawie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2016.    

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej.  

Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił Pan Zdzisław 

Strzelczak Przewodniczący Komisji. 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji przedstawiła plan pracy Komisji ds. Oświaty, 

Kultury i Sportu.  

Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Franciszek 

Łobocki przedstawił plan pracy Komisji. 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2016 rok.  

 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                    

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2016.     

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  
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Po przeanalizowaniu stanu środków finansowych przewidzianych na realizację zadań                    

w ramach GPPiRPA w Gminie Bobolice na rok 2016, w tym: zad. nr 3.1. Wypoczynek letni              

i zimowy połączony z programem profilaktycznym i psychoedukacyjnym dla dzieci z rodzin 

dysfunkcyjnych oraz zad. nr 3.2. Realizacja działań profilaktycznych w szkołach 

podstawowych, gimnazjach i ponadgimnazjalnych uznano za zasadne wprowadzenie 

propozycji zmian przesunięcia środków finansowych na zapewnienie wypoczynku dla dzieci 

w okresie ferii zimowych. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Tomasz Lisowski sołtys sołectwa Świelino – powiedział, że rada rodziców w Dargini 

zobowiązała Pana sołtysa do złożenia wniosków o niełączenie zajęć w klasach V-VI 

w szkole podstawowej w Dargini. Kolejna sprawą o której mówiła Pan sołtys była 

ocena nauczycieli w szkole w Dargini. Uważa, że tak niska ocena nauczycieli była 

jeszcze zawyżona, sołtys zaapelował do Komisji Oświaty o pomoc w tej sprawie 

ponieważ jest ostatni rok egzaminów końcowych po klasie VI i III gimnazjum. Za rok 

nie będziemy w stanie zweryfikować poziomu nauczania w szkole w Dargini. Pan 

sołtys ma dziecko niepełnosprawne, które ma problemy ze słuchem i można 

zdenerwować się kiedy czytając opinią nauczyciela, że dziecko w pracy samodzielnej 

przy zadaniach słuchowych - nie słyszy. Kolejna sprawa dotyczy bijatyk na 

przerwach i reakcji nauczyciela, który nakazuje oddać koledze lub innemu chętnemu 

uczniowi, który chciałby uderzyć kolegę. Pan sołtys nie krytykuje pracy dyrektora 

szkoły, ale krytyka, która była ze strony Pani Burmistrz była jeszcze za niska.            

T. Lisowski zapytał jaka jest subwencja na dziecko niepełnosprawne i dziecko 

normalne ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że kwestia 

łączenia klas IV-VI to są łączenia ze względu na spadek liczby uczniów. Łączenia 

odbywają się na zajęciach typu muzyka, plastyka itp. Jeżeli stan dzieci będzie taki 

jaki jest to Pani Burmistrz nie widzi zasadności, żeby rozłączyć te dzieci i zdania nie 

zmieni. Ta decyzja została podjet6a na ten rok szkolny po dokładnym przemyśleniu i 

przeanalizowaniu. Do tematu wrócimy, zobaczymy co przyniesie nowy rok szkolny. 
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Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o kwestię krytyki to nie miejsce i czas, 

żeby w takim gronie rozmawiać o szkole w Dargini. Pani Burmistrz dodała, że nie 

podoba się jej wystąpienie Pana sołtysa, bo mówiąc o krytyce Pani Burmistrz mówiła 

to na terenie szkoły, do konkretnej grupy osób (dyrektor, rodzice, rada pedagogiczna) 

i to w takim gronie powinna odbywać się dyskusja. Jest to nieładne, że dyskusja 

odbywa się bez dyrektora szkoły, który w tym temacie nie może się do tego 

wszystkiego ustosunkować. Jest to temat do rozwiązania, ale na terenie szkoły. 

Trzecia rzecz – jeśli chodzi o odpis na uczniów niepełnosprawnych, są to wagi, 

którymi kieruje się subwencja i jest liczona na ucznia niepełnosprawnego. Wiadomo 

jaka to jest wysokość, gmina rozlicza się z tej subwencji, ponieważ przed Ministrem 

Finansów należy wykazać na jakie działania poszła subwencja. Na chwilę obecną 

Pani Burmistrz nie zna tej kwoty ponieważ musiałaby spojrzeć w dokumenty. Pani 

Burmistrz zapytała po co te dane Panu sołtysowi? 

Sołtys Tomasz Lisowski powiedział, że został źle zrozumiany ponieważ nie 

krytykował pracy Pani Burmistrz, czy dyrektora szkoły, a wręcz popiera działania 

Burmistrza i sam zrobiłby krok dalej w tej sprawie. Subwencja łączy się z całą 

wypowiedzią Pana sołtysa, na pewno są większe środki na dziecko niepełnosprawne i 

jeżeli nauczyciel pisze w opinii, że dziecko niedosłyszy, a środki przekazane są 

większe to powinno to wiązać się z działaniami pedagogów. Cała wypowiedź sołtysa 

zmierzała do tego, że jeżeli sołtys interweniował w szkole, a sprawa jest odczuwalna 

na swoim dziecku – spadek średniej. Poruszana sprawa nie była krytyka Pani 

Burmistrz czy dyrektora szkoły, dlatego T. Lisowski zwrócił się z tym problemem na 

sesji ponieważ nie otrzymał pomocy w szkole. Dlatego zwraca się z wnioskiem do 

Komisji Oświaty – jeżeli został zaniżony poziom nauczania w szkole w Dargini, bo 

tak wynikało z egzaminów końcowych, a za chwilę tych egzaminów nie będzie, to 

wiadomo, żeby nauczyciele „nie podpadali” Pani Burmistrz zawyżą poziom ponieważ 

nie będą weryfikowani egzaminami. Wniosek rodziców był łożony w październiku 

2015 roku, od tego czasu Pan sołtys zapoznawał się z tym tematem. Nauczyciele nie 

widzą żadnego problemu   

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że ma taką metodę pracy, życia, 

działania, że wszystkim o wszystkim nie mówi. Rozumie Pana sołtysa, ale nadal 

uważa, że jest to temat do rozwiązania na poziomie szkoły. Jeżeli Pan sołtys uważa za 

zasadne, można włączyć w to Komisję Oświaty. Natomiast Pani Burmistrz nic nie 

poradzi na chwilę obecną i uważa, że należy spotkać się w szkole i zacząć rozmawiać 

i sposoby na poprawienie należy znaleźć.  



 13 

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że w planie pracy Komisji zaplanowana jest wizyta 

w szkole w Dargini i być może niektóre problemy można przedyskutować i jest 

możliwe do poprawy.  

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej zabrała:  

1. Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   

w Bobolicach – informacje dotyczyły przekazania jabłek oraz prac społecznie – użytecznych.   

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radna Małgorzata Sikora – podziękowała za zrobienie porządku z drzewami na ul. 

Traugutta, które zgłaszała Pani radna w poprzednim miesiącu. Mieszkańcy są 

zadowoleni.  

 

2. Radna Bożena Aksiutin – zwróciła się z prośbą, aby przyśpieszyć miesiąc, w którym 

dokonuje się przeglądu placów zabaw, ponieważ w miesiącach wiosennych 

pracownicy ZUKiO są obłożeni innymi pracami.   

W dalszej swojej wypowiedzi Pani radna odniosła się do informacji przedstawionych 

przez sołtysa T. Lisowskiego mówiąc, że każdy zawód podlega ocenie. Pani radna 

chciałaby przestrzec przed uogólnianiem, sprawa o której mówił sołtys wymaga 

sprawdzenia. Wychodząc z opiniami na tak szerokim forum jakim jest posiedzenie 

sesji należałoby się przyjrzeć sprawie lepiej.  Powinna być inna droga wniosku, który 

składał Pan Lisowski. Bądźmy ostrożni przed wszelkiego rodzaju uogólnieniami bo 

one mogą być krzywdzące dla ogółu.  

3. Radna Małgorzata Sikora – powiedziała, że rozumie Pana Tomasza Lisowskiego, 

który jest sołtysem, ale też oboje są rodzicami. Pani radna dodała, że należy mówić 

głośno o pewnych tematach, nawet wspólnie jak tu jesteśmy, a nie zamiatać pod 

dywan.  

 

4. Radny Michał Andrzejak – Pan radny zwrócił uwagę, że złożył do Pani Burmistrz 

pisemną interpelację w sprawie poboru wody w miejscowości Dobrociechy 21. Sprawa 

rozchodzi się o to, że mieszkańcy (18 rodzin bloku nr 21 w Dobrociechach)                       

w I półroczu mają różnicę 180 m³ zużycia wody pomiędzy licznikiem głównym,                   
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a licznikami montowanymi przez RWiK. W tej sytuacji zachodzi uzasadniona obawa, 

że ktoś kradnie tę wodę lub licznik główny działa źle. Pan radny dodał, że do RWiK-u 

nie można się dodzwonić, kto dodzwoni się to zostaje zbyty na podstawie ustawy                  

i przedstawia się jakieś artykuły. Pan radny zapoznał się z ustawą i rozumie, że 

pomiary odbywają się na podstawie licznika głównego, ale istnieją zasady współżycia 

społecznego, które obowiązują również RWiK. RWiK przedstawia to w ten sposób, że 

jeżeli ktoś chce to Spółka może dokonać sprawdzenia licznika, ale na koszt 

wnioskującego. M. Andrzejak wspomniał, że są artykuły wnikające bezpośrednio                   

z  rozporządzenia na podstawie, których Spółka może też sprawdzić liczniki. Ponadto 

Pan radny uważa, że na terenie Gminy Bobolice jest za dużo takich przypadków                  

i z RWiK-iem należy zrobić coś w tej sytuacji. Mieszkańcy bloku 21nie należą do ludzi 

bardzo zamożnych, jeżeli stać by ich było na zapłatę tej różnicy to sprawy by nie 

poruszali, kwota którą muszą dopłacić za I półrocze wacha się od 300 do 500 złotych 

od rodziny.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że interpelacja 

pisemna wpłynęła do Urzędu, Pani Burmistrz zapoznała się z tym pismem. Temat jest 

znany i nie jest potrzebna debata w tej sprawie na sesji. Pani Burmistrz powiedziała, że 

żadnych takich sytuacji nie pozostawia samych sobie, zawsze jako Gmina w takie 

tematy włącza się po to, by rozwiązać dany problemy na zasadzie ugody.                        

W przypadku różnicy między wodomierzem głównym, a wodomierzami 

indywidualnymi zdarzają się sytuacje, gdzie są rozbieżności. Pani Burmistrz nie 

potwierdza tego, żeby tych przypadków było dużo, ale gdzie są to Gmina interweniuje. 

W tym konkretnym przypadku Pani Burmistrz podjęła decyzję taką, że Gmina będzie 

w kontakcie z RWiK-iem i poprzez pracownika Urzędu temat będzie analizowany                 

i sprawdzany. W przypadku rozbieżności zużyć wody dotychczasowe doświadczenia 

wskazują na to, że woda jest kradziona, czyli są nielegalne pobory wody. Pani 

Burmistrz obiecała Panu radnemu, że temat zostanie zdiagnozowany i Gmina będzie 

uczestniczyć z RWiK-iem w wyjaśnianiu tej sprawy. Na zakończenie Pani Burmistrz 

powiedziała, że p. Henryk Niwiński kierownik rejonu RWiK Bobolice zna już ten 

temat, ale występuje problem z dotarciem do mieszkań, gdzie zamontowane są liczniki 

indywidualne. Mieszkańcy muszą wyrazić zgodę by dotrzeć do tych liczników, 

sprawdzić je i odczytać pomiar. W sytuacji kiedy RWiK nie dotrze do wszystkich 

lokali to Spółka nie może ustalić powodu powstawania różnic. Pani Burmistrz zwróciła 

się z prośbą do Pana radnego - tam, gdzie RWiK nie będzie mógł wejść do 

pomieszczeń, a liczniki będą wewnątrz, to żeby pomógł w takiej sytuacji.      
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Radny Michał Andrzejak dodał, że jeżeli ktoś kradnie wodę to RWiK ma możliwości, 

żeby wejść do mieszkania na podstawie legitymacji, przepisy te wynikają bezpośrednio 

z ustawy.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że absolutnie nie może zgodzić się              

z tym stwierdzeniem, RWiK nie może wejść do mieszkań na podstawie okazania 

legitymacji. Temat jest realizowany i monitorowany przez Gminę, będziemy 

współuczestniczyć w ustaleniu powodów, a p. Michała Andrzejaka Pani Burmistrz 

prosi o pomoc w wejściu do mieszkań tam gdzie będą problemy.   

Radny Krzysztof Czajkowski dodał, że w miejscowości Janowiec był przypadek, że 

między licznikiem głównym, a wodomierzami indywidualnymi zginęło 100 m³ wody, 

co okazało się, że został w gruzach kran popeegerowski i w tym miejscu wydobywała 

się woda. Podsumowując powiedział, że w Dobrociechach też może być podobny 

p0rzypadek, gdzie ucieka woda, należy to sprawdzić.  

 

5. Radny Zdzisław Strzelczak – zapytał czy jest możliwość naprawy dachu w Miejsko – 

Gminnym Ośrodku Kultury w Bobolicach, dach przecieka i niszczy się budynek ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że nie ma środków 

na naprawę dachu, ale gmina ma świadomość, że trzeba naprawić ten dach.  

 

6. Radny Michał Andrzejak – powiedział, że po rozmowach z niektórymi radnymi oraz 

mieszkańcami chciałby zgłosić inicjatywę w sprawie zlikwidowania Straży Miejskiej 

w Bobolicach, ale nie na podstawie uchwały Rady Miejskiej, żeby likwidować. Może 

bardziej byłoby zasadne utrzymanie w tych pieniądzach jednego policjanta i kilka 

innych osób, które mogłyby zajmować się zielenią w gminie. Pan radny zaproponował 

by najpierw dokonać konsultacji społecznych z mieszkańcami, lub np. w formie 

zapytań – ankiet i można by było wywnioskować czy mieszkańcy poparliby taką 

inicjatywę. Procedura taka nie powinna dziać się z dnia na dzień tylko ma to być 

sensownie zrobione i sensownie przemyślane, żeby z tego pomysłu były korzyści. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że czeka na 

wniosek ze strony radnych. Jeśli to jest wniosek Pana radnego M. Andrzejaka to prosi 

Pani Burmistrz o złożenie na piśmie, jeśli inni radni przychylają się do wniosku to 

niech złożą swoje podpisy pod tym wnioskiem i wtedy zostaną podjęte stosowne 

działania.  

7. Radny Zbigniew Oleksiak – zwrócił uwagę na to, że w usłudze SMS w gminie 

Bobolice jest mało informacji przekazywanych mieszkańcom. W innych gminach jest 

znacznie więcej takich informacji. Następnie zwrócił uwagę na komunistyczne nazwy 
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ulic Sawickie, Wandy Wasilewskiej – obecnie wchodzi ustawa, która dzięki której 

można dokonać zmian nazw ulic bez kosztów dla mieszkańców. Na zakończenie Pan 

radny powiedział, że chór w Bobolicach ma już 22 lata, gdzie sam w nim śpiewa  i na 

zaproszenie mieli swój występ w Katedrze w Koszalinie, gdzie bobolicki chór zrobi 

bardzo duże wrażenie.  

8. Radny Zdzisław Kurta – zwrócił się do radnej Zofii Kęcel Przewodniczącej Komisji 

ds. Oświaty… i powiedział, że w miesiącu kwietniu zaplanowany został przegląd boisk 

sportowych na terenie gminy Bobolice – zapytał czy przewidziany jest stadion w 

Bobolicach, jeżeli tak to przy okazji poprosił o zerkniecie na strzelnicę przy stadionie.  

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że Komisja uda się na strzelnicę.   

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


